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PROTOKÓŁ NR IX/24 

z sesji Rady Gminy Secemin odbytej w dniu 28 listopada 2024 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Seceminie w godzinach od 1410  do 1545 

 

Sesji przewodniczył Pan Dariusz Janus – Przewodniczący Rady Gminy Secemin.  

W sesji udział wzięli radni Rady Gminy Secemin, zaproszeni goście w osobach:  

- Pan Tadeusz Piekarski – Wójt Gminy, 

- Pan Sławomir Pietraszek – Zastępca Wójta Gminy; 

- Pani Edyta Wójcik – Skarbnik Gminy,  

- Pani Małgorzata Dudek – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej; 

- Pani Teresa Stefańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Seceminie 

oraz sołtysi według załączonej listy obecności. 

 

Ustawowy skład Rady Gminy – 15 radnych 

Obecny skład Rady Gminy – 14 radnych 

Radnych obecnych na sesji – 13 

Radny nieobecny: - Rafał Jagieła 

 

Porządek obrad sesji przesłany radnym: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy Secemin. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy Secemin z organizacjami  

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2025”; 

- przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Secemin; 

- współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego zakupu 

energii elektrycznej na lata 2026 i 2027; 

- określenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Secemin; 

- wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 

- powołania Komisji Inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia; 
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- zmiany uchwały Nr LII/400/23 z dnia 20 grudnia 2023r. w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

pw. św. Katarzyny i św. Jana Apostoła w Seceminie na prace konserwatorskie i restauratorskie 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków; 

- obniżenia średniej ceny skupu żyta jako przyjętej podstawy obliczenia podatku rolnego na 

2025 r. na terenie gminy Secemin; 

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Secemin; 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2032; 

- zmian budżetu Gminy Secemin na 2024 rok; 

- szczegółowych warunków przyznawania usług wsparcia krótkoterminowego świadczonego 

w formie dziennej i w formie pobytu całodobowego oraz warunków odpłatności za te usługi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania; 

- szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi i usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb ich pobierania; 

- ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia  

i mieszkaniach treningowych oraz wspomaganych. 

7. Wolne wnioski, informacje i interpelacje radnych. 

8. Zamknięcie obrad IX sesji Rady Gminy Secemin. 

Streszczenie przebiegu obrad: 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Secemin Dariusz Janus otworzył IX sesję Rady Gminy 

Secemin. Powitał radnych, sołtysów, Pana Wójta Tadeusza Piekarskiego, Zastępcę Wójta 

Pana Sławomira Pietraszka, Panią Skarbnik Edytę Wójcik, Panią Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej Teresę Stefańską, Panią Kierownik Małgorzatę Dudek, 

zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na posiedzeniu. Następnie poinformował,  

iż w minioną niedzielę odbyły się uroczystości obchodów 81 rocznicy Pacyfikacji miejscowości 

Bichniów, która mija dokładnie w dzisiejszym dniu i poprosił, aby minutą ciszy uczcić pamięć 

ofiar. 

Ad. 2. 

Na podstawie listy obecności oraz logowań Przewodniczący stwierdził, że na sesji jest 

obecnych 13 radnych, jest spełnione kworum i sesja nasza jest prawomocna.  

 



3 
 

Ad. 3. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad sesji przesłany radnym. Wójt złożył 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu oraz w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz 

stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi i zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosowanie  

w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz z wprowadzonymi zmianami. Radni jednogłośnie 

przyjęli porządek obrad. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 4. 

Do protokołu z VII sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto go jednogłośnie. 

Ad. 5. 

 W punkcie tym Wójt Gminy przedstawił informację z działalności w okresie między 

sesjami, a mianowicie: 

- 04.11.2024 r. W Urzędzie Gminy została podpisana umowa z Przedsiębiorstwem Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej z Włoszczowy na odbiór w roku 2025 odpadów komunalnych od 

mieszkańców Gminy Secemin. Umowę podpisali ze strony PGKiM we Włoszczowie Prezes 

Pan Wiktor Fatyga, a ze strony Gminy Secemin Wójt przy kontrasygnacie Pani Skarbnik. Firma 

włoszczowska zaoferowała najniższą kwotę za odbiór odpadów komunalnych, która będzie 

skutkować niewielką podwyżką stawki odbioru od jednego mieszkańca (około 1,00 zł). 

W tym też dniu miało miejsce spotkanie z przedstawicielem firmy COPERNIC z Krakowa 

budującej farmy fotowoltaiczne, sieci zeroemisyjne, stacje ładowania aut itp. Jesteśmy 

zainteresowani nieodpłatnym zainstalowaniem stacji ładowania samochodów elektrycznych 

w Seceminie. 

- 07.11.2024 r. Na terenie Komendy Wojewódzkiej Policji w Kielcach Pan Wójt uczestniczył  

w przekazaniu Komendzie Powiatowej Policji we Włoszczowie samochodu patrolowego. 

Gmina Secemin partycypowała w kosztach zakupu tego radiowozu w kwocie 10 000,00 zł.  

W tym też dniu Pan Wójt spotkał się z przedstawicielami Rejonu Dróg Wojewódzkich  

w Zgórsku w temacie uzyskania zgody na udostępnienie pasa drogi wojewódzkiej do realizacji 

budowy sieci wodociągowej na ul. Czarnieckiego (od Marchocic do Stacji Paliw). 
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- 08.11.2024 r. odbył się komisyjny odbiór dróg gminnych Bichniów-Lipiny (II etap) oraz Psary 

– odcinek do torów kolejowych. W odbiorze uczestniczyli pracownicy referatu inwestycji, Wójt 

Gminy, inspektor nadzoru oraz dyrektor i kierownik budowy wykonawcy inwestycji firmy DUKT. 

Wartość zadania wyniosła: Bichniów – Lipiny o długości 1000 m – 351 916,00 zł; Psary do 

torów kolejowych o długości 270 m – 169 012,00 zł. Dofinansowanie zewnętrzne tych 

inwestycji wyniosło 120 700,00 zł. 

- 11.11.2024 r. odbyła się uroczystość z okazji Święta Niepodległości. Wójt podziękował za 

udział we Mszy Świętej oraz zapalenie zniczy i złożenie kwiatów pod pomnikiem poświęconym 

poległym za wolność Ojczyzny przedstawicielom samorządu powiatowego, gminnego, druhom 

OSP, Stowarzyszeniom, młodzieży szkolnej i zespołów ludowych. 

 - 13.11.2024 r. zostały przeprowadzone rozmowy z przedstawicielami firmy VOLTRA  

w temacie zakupu energii elektrycznej. W rozmowach uczestniczyli pracownicy referatu 

inwestycji.  

- 14.11.2024 r. W Urzędzie Marszałkowskim w Kielcach Pan Wójt spotkał się z Dyrektorami 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego i Europejskiego Funduszu Społecznego  

w celu omówienia możliwości otrzymania środków zewnętrznych na pokrycie kosztów 

adaptacji pomieszczeń przedszkola w Żelisławicach. Wniosek Gminy Secemin znajduje się na 

I miejscu listy rezerwowej. 

W tym też dniu w Urzędzie Wojewódzkim spotkał się z dyrektorem Wydziału Bezpieczeństwa 

i Zarządzania Kryzysowego w celu omówienia tematów związanych z funkcjonowaniem 

jednostek organizacyjnych gminy w czasie zagrożenia kryzysowego.  

- 16.11.2024 r. odbyło się przekazanie samochodu pożarniczego będącego własnością  

OSP Secemin jednostce OSP Brzozowa.  

- 19.11.2024 r. w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie z Kuratorką Sądową  Panią Ewą Fatygą 

współpracującą z GOPS w Seceminie. Omówiono zakres oraz jakość współpracy.  

W tym też dniu został podpisany pomiędzy Gminą Secemin a Spółką Leśną Wola Wolica akt 

notarialny, na mocy którego Gmina Secemin stała się właścicielem działek dzięki czemu 

będzie mogła aplikować o środki unijne na termomodernizację remizy OSP w Woli 

Kuczkowskiej.  

- 20.11.2024 r. wspólnie z przedstawicielami firmy zajmującej się projektami drogowymi 

wizytowano drogi gminne w celu określenia zakresu i wartości planowanych do realizacji  prac  

na drogach w Międzylesiu, Krzepinie, Ropocicach, Żelisławicach-Nadolnik i Psarach- Wola 

Czaryska. 
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- 21.11.2024 r. w Starostwie Powiatowym we Włoszczowie odbyło się spotkanie dotyczące 

Zarządzania Kryzysowego, na którym zostały omówione działania przygotowujące jednostki 

organizacyjne szczebla powiatowego tj. PSP, KPP, Urząd Pracy, Zarząd Dróg Powiatowych, 

Szpital, Sanepid, Starostwo Powiatowe oraz gminne tj. GOPS, jednostki OSP do zbliżającego 

się okresu zimowego, a co za tym idzie niesienia pomocy ludziom bezdomnym, chorym, 

samotnie mieszkającym itp.  

- 26.11.2024 r. w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy 

EKOKOMPLEKS z Rzgowa realizującej zadanie inwestycyjne „Budowa oczyszczalni ścieków 

w Woli Kuczkowskiej” w formule „Zaprojektuj i Wybuduj”. Omówiony został postęp prac. 

W spotkaniu uczestniczył również geodeta wykonujący dla w/w firmy dokumentację 

geodezyjną. 

- 24.11. 2024 r. odbyła się uroczystość upamiętniająca 81 rocznicę tragedii w Bichniowie. Pan 

Wójt podziękował wszystkim obecnym na tej uroczystości za uczestnictwo we Mszy Świetej  

w intencji pomordowanych, złożenie kwiatów i zapalenie zniczy pod pomnikiem. 

Pytań do powyższej informacji nie zgłoszono.   

Ad. 6. 

W punkcie tym przystąpiono do rozpatrywania projektów uchwał ujętych w porządku 

obrad. Jako pierwszy rozpatrzono projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego programu 

współpracy Gminy Secemin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025”.  

Do projektu uchwały odniósł się Zastępca Wójta Pan Sławomir Pietraszek i powiedział,  

że projekt tej uchwały był poddawany konsultacjom społecznym i był przedstawiany na 

spotkaniach z mieszkańcami oraz omawiany na posiedzeniu Komisji Oświaty. Pytań odnośnie 

projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał projekt uchwały bez podstawy 

prawnej i uzasadnienia, a następnie zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” było  

13 głosów; „Przeciw” – 0 głosów; „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

podobnie jak Uchwała Nr IX/47/24 w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy 

Gminy Secemin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025”. 

Przewodniczący poprosił Panią Kierownik Małgorzatę Dudek o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Secemin.  

Pani Kierownik wyjaśniła, że podjęcie niniejszej uchwały jest podyktowane zmianą 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Zgodnie z tą ustawą 1 stycznia  
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2026 roku utraci moc studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, 

które zostanie zastąpione nowym aktem planowania przestrzennego w postaci planu 

ogólnego. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał treść uchwały 

bez podstawy prawnej i uzasadnienia i zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” 

głosowało 13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący 

stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu podobnie jak Uchwała Nr IX/48/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego Gminy Secemin.  

Do projektu uchwały w sprawie współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego 

w celu grupowego zakupu energii elektrycznej na lata 2026 i 2027 również odniosła się Pani 

Kierownik Małgorzata Dudek, która wyjaśniła, że podjęcie niniejszej uchwały 

najprawdopodobniej umożliwi osiągnięcie większych oszczędności finansowych przez Gminę 

Secemin poprzez uzyskanie niższej ceny zakupu energii elektrycznej w latach 2026 i 2027. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał treść uchwały bez podstawy 

prawnej i uzasadnienia i zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 radnych, 

„Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała 

Nr IX/49/24 w sprawie współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu 

grupowego zakupu energii elektrycznej na lata 2026 i 2027. 

Następnie Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia wstępnej 

lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Secemin. Pytań do powyższego 

nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało  

13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził 

podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

podobnie jak Uchwała Nr IX/50/24 w sprawie określenia wstępnej lokalizacji przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Secemin. 

Kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu  

z dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość również omówiła 

Pani Kierownik Małgorzata Dudek. Wyjaśniła, że uchwała dotyczy nieruchomości położonej  

w Seceminie przy ul. Koniecpolskiej 2/2. Dotychczasowy najemca wynajmował tą 

nieruchomość przez okres 3 lat i chce ją nadal wynajmować przez okres 10 lat na co konieczna 

jest zgoda Rady Gminy. Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził 

głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał 

się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IX/51/24 w sprawie 
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wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej ds. 

komunalizacji mienia bez podstawy prawnej i uzasadnienia. Pytań do powyższego nie 

zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało  

13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził 

podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

podobnie jak Uchwała Nr IX/52/24 w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej  

ds. komunalizacji mienia. 

Następnie Pani Skarbnik wyjaśniła, iż zmiana uchwały Nr LII/400/23 z dnia 20 grudnia 2023r. 

w sprawie udzielenia dotacji Parafii pw. św. Katarzyny i św. Jana Apostoła w Seceminie  

na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

polega na zmianie terminu realizacji tej inwestycji. Pierwotnie zadanie to miało być realizowane 

w latach 2024 i 2025, natomiast zostanie wykonane w latach 2025 i 2026. Pytań do 

powyższego nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał projekt uchwały bez podstawy prawnej 

i uzasadnienia i zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 radnych, 

„Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała 

Nr IX/53/24 w sprawie zmiany uchwały Nr LII/400/23 z dnia 20 grudnia 2023r. w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii pw. św. Katarzyny i św. Jana Apostoła w Seceminie na prace 

konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

W dalszej części posiedzenia Pani Skarbnik wyjaśniła zasadę wymiaru podatku rolnego na 

2025 rok na terenie Gminy Secemin, której podstawą jest średnia cena skupu żyta za okres 

11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy. Cena ta wynosi  

86,34 zł za 1 dt, ale proponuje się ja obniżyć do kwoty 75,00 zł za 1 dt. Przewodniczący 

odczytał projekt uchwały bez podstawy prawnej i uzasadnienia i zarządził głosowanie. 

„Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 

głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IX/54/24 w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta jako przyjętej podstawy obliczenia podatku rolnego na 2025 r. na 

terenie Gminy Secemin. 

Następnie pani Skarbnik odniosła się do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Secemin. Wyjaśniła, że podstawą 

obliczenia podatku od nieruchomości jest obwieszczenie Ministra Finansów w sprawie  

górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych. Radzie Gminy przysługuje 
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prawo obniżenia górnych kwot podatków i opłat lokalnych wobec tego, że nasze stawki 

podatku są znacznie  niższe od górnych stawek podanych w Obwieszczeniu proponuje się, 

aby stawki podatku od nieruchomości podnieść o 2,7% w stosunku do stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy Secemin w roku 2024. Pani Skarbnik 

poinformowała, iż projekt niniejszej uchwały został przedyskutowany i pozytywnie 

zaopiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji budżetu i Komisji rolnictwa. 

Przewodniczący Rady pytał czy gdyby uchwała nie została podjęta to zostaną przyjęte stawki 

podatku od nieruchomości ubiegłoroczne. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak.  

Innych pytań nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał projekt uchwały bez podstawy prawnej 

i uzasadnienia i zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 3 radnych, 

„Przeciw”- 8 głosów, „Wstrzymał się” – 2 głosy. Przewodniczący stwierdził , iż uchwała nie 

został podjęta. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Pan Wójt zabrał głos i powiedział, że na Komisji finansów była dyskusja w temacie 

podwyższenia podatku od nieruchomości i były omawiane skutki dla społeczeństwa i dla 

budżetu gminy. Dodał, że bardzo łatwo jest głosować za zgłaszanymi przez radnych 

inwestycjami, natomiast nie rozumie jakimi kryteriami kierowali się radni, którzy głosowali 

przeciwko podjęciu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na terenie Gminy Secemin i poprosił, aby radni którzy głosowali „Przeciw” 

uzasadnili swoje stanowisko.  

Radna Justyna Wydrych-Kijas poinformowała, że zagłosowała przeciwko, ponieważ dwa lata 

z rzędu była podwyżka tego podatku. 

Zastępca Przewodniczącego Pan Marek Piątkowski odniósł się do wypowiedzi Wójta i zapytał 

jaka inwestycja radnych została uwzględniona w przyszłorocznym budżecie. 

Wójt odpowiedział, że wszystkie inwestycje, które są inwestycjami uzasadnionymi.  

Pan Marek Piątkowski powiedział, że żaden wniosek zgłaszany przez radnych nie został 

uwzględniony. 

Wójt poprosił o podanie przykładu.  

Radny poinformował, że nie zostały uwzględnione wspólne wnioski radnych czyli wymiana 

oświetlenia na energooszczędne i plan imprez na cały rok.  
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Wójt poinformował, że wymiana oświetlenia kosztowałaby ok 1 milion zł i zapytał czy radni 

wskazali skąd wziąć taką kwotę, skoro nie ma na obecną żadnych programów, z których 

można by było skorzystać.  

Wiceprzewodniczący powiedział, że była propozycja, aby tą inwestycję rozłożyć na 2 lata po 

700 tysięcy w roku 2025 i 2026.  

Pan Wójt poinformował, że to nie rozwiązuje problemu skąd te środki pozyskać. Dodał, że nie 

jest to takie proste, że wymyślimy sobie inwestycję i ją od razu wykonamy. Na wszystko 

potrzeba środków i nie da się na wszystko brać kredytu, a za finanse gminy odpowiadają 

dyscypliną finansów publicznych Wójt i Pani Skarbnik. Poinformował, że w planach na przyszły 

rok są min. inwestycje związane z budową sieci kanalizacyjnej i oczyszczalni ścieków dla 

miejscowości Kuczków, Wola Kuczkowska.  

Radny Paweł Sobala powiedział, że póki co żadne inwestycje nie są realizowane.  

Przewodniczący powiedział, iż jego zdaniem mieszkańcy mają już dość podwyżek.  

Wójt poruszył temat reorganizacji szkoły w Żelisławicach, przeniesienie dzieci do szkoły  

w Czarncy i związane z tym koszty ponoszone przez Gminę Secemin na rzecz Gminy 

Włoszczowa.  

Przewodniczący zapytał kiedy można się spodziewać konkretnych danych związanych  

z reorganizacją szkoły w Żelisławicach i przeniesieniem dzieci do Czarncy jakie ponosi Gmina 

Secemin.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że takie dane może przedstawić po zakończeniu roku 

budżetowego. Dodała, że korekta podatku od nieruchomości o 2,7 % nie byłaby zbyt znacząca 

dla mieszkańców, ale byłaby istotna dla budżetu zwłaszcza, że gmina szacunkowo straci  

ok. 70 tysięcy zł z tytułu wpływów z podatku leśnego, który został odgórnie obniżony. 

Radny Marian Krzyżanowski zwrócił się do Przewodniczącego i powiedział, że jako 

Przewodniczący Rady powinien dbać o interes naszej gminy i nie „wyprowadzać” dzieci do 

gminy sąsiedniej. 

Przewodniczący odpowiedział, że o decyzji rodziców Wójt był poinformowany, natomiast on 

„wyprowadził” tylko swoje dzieci do szkoły w Czarncy.  

Radny M. Krzyżanowski zapytał jeszcze Pana Przewodniczącego czy jego zdaniem nasza 

szkoła odbiega poziomem od szkoły w Czarncy. 

Przewodniczący odpowiedział, że dla niego tak i dodał, że on jest zadowolony ze swojej 

decyzji. Jeżeli chodzi o szkołę w Seceminie to nie zna tej szkoły, ale z wypowiedzi innych 
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rodziców, którzy chodzili tutaj do gimnazjum wynika, że szkoła w Seceminie nie ma zbyt dobrej 

opinii.  

Pan Wójt zaproponował wspólne posiedzenie Komisji Oświaty i Budżetu, aby omówić 

szczegółowo temat reorganizacji szkoły w Żelisławicach. 

Następnie Pani Skarbnik omówiła zmiany wprowadzone do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Secemin na lata 2024-2032. Wyjaśniła, że są to zmiany na przedsięwzięciach. Na 

przedsięwzięciu pn. ”Rozwój infrastruktury przedszkolnej w Gminie Secemin poprzez 

adaptację budynku SP w Żelisławicach oraz doposażenie przedszkola w Seceminie” 

zmniejszono wartość nakładów o kwotę 21 655,50 zł i realizacja tego przedsięwzięcia będzie 

w 2025 roku. Na przedsięwzięciu pn. „Urząd bez barier- Budowa windy w Urzędzie Gminy 

Secemin” zmniejszono wartość nakładów o kwotę 50 tysięcy zł i realizacja zadania 

zaplanowana na 2025 rok. Zmieniono nazwę przedsięwzięcia "„udowa drogi w m. Międzylesie” 

na „Przebudowa drogi na działce nr 165 obręb 0010 Międzylesie”. Łączne nakłady finansowe 

na przedsięwzięciu to kwota 1 044 895,00 zł. Limit w 2024 r. – 44 895,00 zł,  

a w 2025 – 1 000 000,00 zł. Zmieniono nazwę przedsięwzięcia „Budowa drogi w m. Secemin” 

na „Budowa drogi w miejscowości Secemin na dz. ewid. Nr 2817/20 do ul. Kościelnej”. Łączne 

nakłady na przedsięwzięciu zwiększono o 6 169,00 zł do kwoty 55 000,00 zł i przesunięto  

do realizacji na 2025 rok. Wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn. „Budowa wodociągu  

na ul. Czarnieckiego w Seceminie - etap II” o wartości 78 317,00 zł do realizacji w latach 2024-

2025. Ponadto przesunięto termin realizacji zadania pn. „Renowacja zabytkowego wnętrza 

kościoła parafialnego pw. Św. Katarzyny i św. Jana Apostoła w Seceminie z 1402 r.” na lata 

2025-2026. 

Dochody i wydatki budżetu zostały uaktualnione do zmian budżetu wprowadzonych 

zarządzeniami wójta i uchwałami Rady Gminy. Pytań nie było. Przewodniczący odczytał 

projekt uchwały bez podstawy prawnej i uzasadnienia i zarządził głosowanie. „Za przyjęciem 

uchwały” głosowało 13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IX/55/24 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2032. 

Pani Skarbnik omówiła także zmiany wprowadzone w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Wprowadzone zmiany wiążą się z aktualizacją dochodów i wydatków w związku z realizacją 

budżetu. Są to w większości zmiany pomiędzy paragrafami porządkujące budżet. Zadania, 

które zostały wprowadzone do budżetu to środki na dotację na remont drogi powiatowej 

Wałkonowy Górne-Lipiny-Bałków oraz na zakup pługa do piaskarki. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały bez podstawy prawnej i uzasadnienia i zarządził 
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głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał 

się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IX/56/24 w sprawie zmian 

budżetu Gminy Secemin na 2024 rok. 

Kolejne trzy projekty uchwał omówiła Pani Teresa Stefańska – Kierownik GOPS. Wyjaśniła, 

że uchwały te są konieczne do podjęcia, gdyż są w nich zawarte zasady udzielania wsparcia 

osobom potrzebującym. Uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania usług 

wsparcia krótkoterminowego świadczonego w formie dziennej i w formie pobytu całodobowego 

oraz warunków odpłatności za te usługi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania reguluje zasady na jakich 

jest udzielane wsparcie krótkoterminowe osobom potrzebującym.  

Pytań nie było. Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 

radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie 

uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie 

jak Uchwała Nr IX/57/24 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania usług wsparcia 

krótkoterminowego świadczonego w formie dziennej i w formie pobytu całodobowego oraz 

warunków odpłatności za te usługi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Pani Kierownik GOPS omówiła szczegółowo projekt uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  

i usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

z opłat jak również tryb ich pobierania. Wyjaśniła, że ta uchwała dotyczy odpłatności za usługi 

wymienione w tytule uchwały, które są świadczone przez GOPS i podstawę do zwolnienia  

z opłat. Dodała, że usług opiekuńczych, które świadczy GOPS jest coraz więcej. Pytań nie 

było. Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 radnych, 

„Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała 

Nr IX/58/24 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi i usługi sąsiedzkie oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb ich pobierania. 

Kolejny projekt uchwały również omówiła Pani Teresa Stefańska. Wyjaśniła, że ta uchwała 

określa zasady ponoszenia odpłatności osób posiadających ostatni adres zameldowania na 

pobyt stały na terenie Gminy Secemin  umieszczonych w ośrodkach wsparcia, w mieszkaniach 
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treningowych oraz w mieszkaniach chronionych. Pytań nie było. Przewodniczący zarządził 

głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów,  

„Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IX/59/24 w 

sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach treningowych oraz wspomaganych. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Włoszczowskiemu bez podstawy prawnej i uzasadnienia. Pytań nie było. Przewodniczący 

zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 13 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, 

„Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr IX/60/24  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu. 

Ostatni ujęty w porządku obrad projekt uchwały omówiła Pani Kierownik Małgorzata Dudek. 

Wyjaśniła, że projekt uchwały zakłada podwyżkę odpłatności za odbiór odpadów komunalnych 

o 1 zł od mieszkańca i będzie on wynosić miesięcznie 20,50 zł dla osób posiadających 

kompostownik oraz 24,00 zł dla osób nie posiadających kompostownika. Przyjęto zwolnienie 

z opłaty o 3,50 zł od mieszkańca za miesiąc. Stawka jest ustalana w oparciu o liczbę 

mieszkańców 

Radny Marek Piątkowski pytał jaka jest różnica pomiędzy przetargiem zeszłorocznym,  

a obecnym za odbiór odpadów oraz jaka była kwota za ten rok za odbiór odpadów. 

Pani Kierownik wyjaśniła, że w tym roku kwota po przetargu jest o 30 tysięcy zł wyższa  

w stosunku do roku ubiegłego i dlatego zostało zwiększone zapotrzebowanie do budżetu. 

W zeszłym roku był 1 milion zł, a w tym roku do projektu budżetu została zgłoszona kwota  

1 030 000,00 zł.  

Pan Wójt dodał, że w bilansie tegorocznym na tym zadaniu brakuje niewielkiej kwoty, a gmina 

nie może zarabiać, ani dokładać do odbioru odpadów, więc należy zwiększyć 

zapotrzebowanie, a ponadto nosimy się z zamiarem zakupu koszy dla mieszkańców, aby nie 

trzeba było ich wymieniać kiedy zmienia się firma odbierająca odpady.  

Przewodniczący Rady pytał czy nie powstały oszczędności na odbiorze odpadów 

komunalnych.  

Pani Kierownik odpowiedziała, że nie ma jeszcze dokładnych wyliczeń, ponieważ będą 

wystawione jeszcze dwie faktury za listopad i grudzień, a wiadomo, że w miesiącach kiedy są 

odbierane odpady wielkogabarytowe faktury są znacznie wyższe niż w pozostałych 

miesiącach. Ponadto będą jeszcze faktury za obsługę PSZOK-u. Nie są też uregulowane 

wszystkie wpłaty od mieszkańców, więc trudno dokonać dokładnej analizy, można tylko podać 

kwoty szacunkowe. Innych pytań nie zgłoszono. Przewodniczący odczytał treść uchwały bez 

podstawy prawnej i uzasadnienia i zarządził głosowanie. „Za przyjęciem uchwały” głosowało 
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6 radnych, „Przeciw”- 5 głosów, „Wstrzymał się” – 2 głosy. Przewodniczący stwierdził podjęcie 

uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie 

jak Uchwała Nr IX/61/24 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz stawek opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne  

w kompostowniku przydomowym. 

Ad. 7. 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 29 listopada 2024 r.  

o godzinie 7:00 odbędzie się zamówiona przez Radę Gminy Secemin msza święta w intencji 

zmarłego radnego ubiegłej kadencji Pana Mariusza Krzyżanowskiego. Następnie odczytał 

Postanowienie Komisarza Wyborczego w Kielcach o wygaśnięciu mandatu radnej  

Anidy Klimas. 

Pan Wójt zaprosił wszystkie osoby zainteresowane do udziału w zaplanowanej na dzień  

8 grudnia 2024 roku w godzinach 10:00 – 14:00 Mikołajkowej Akcji Honorowego Oddawania 

Krwi organizowaną we współpracy z Regionalnym Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa 

w Kielcach. 

Radny Grzegorz Zalas poinformował, że uważa, iż posiedzenie Komisji powinno być 

nagrywane, ponieważ radni nie są konsekwentni w swoich decyzjach. Inne ustalenia padają 

na komisjach, a inaczej radni głosują na sesjach. 

Pan Wójt dodał, iż był przekonany że na posiedzeniu Komisji padły pewne ustalenia i radni 

podeszli ze zrozumieniem do uzasadnienia Pani Skarbnik odnośnie podniesienia podatków, 

ale dzisiejsza decyzja radnych świadczy o czym innym. Dodał, iż wniosek radnego odnośnie 

nagrywania posiedzeń Komisji jest zasadny i będzie dążył do tego, aby były nagrywane. 

Zastępca Przewodniczącego Pan Marek Piątkowski powiedział, że on był konsekwentny  

w swoich decyzjach i głosował przeciwko podniesieniu podatków, gdyż podniesienie podatków 

od nieruchomości uderza głównie w przedsiębiorców. Dodał, że sam jest przedsiębiorcą 

i z opinii, które słyszy od innych przedsiębiorców wynika, że relacja pomiędzy gminą a nimi nie 

jest zbyt dobra. Zaproponował, aby co rocznie organizować spotkanie z przedsiębiorcami  

z terenu naszej gminy, na którym mogli by przedstawić swoje bolączki, problemy i w czym 

gmina mogłaby pomóc. Jak wszyscy dobrze wiemy, aby nasza gmina się rozwijała muszą  

w tym uczestniczyć przedsiębiorcy, gdyż to od nich wpływają największe dochody.  

Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi radnego i powiedział, że są przedsiębiorcy, którzy bardzo 

pozytywnie się wypowiadają o Gminie Secemin. Dodał, że radny zapewne miał na myśli 
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przedsiębiorców, którzy przychodzili w sprawach, na które gmina nie miała wpływu. Nigdy nie 

zdarzyło się tak, abyśmy tym przedsiębiorcom „rzucali kłody pod nogi”, a nawet pewne sprawy 

ułatwialiśmy.  

Radny M. Piątkowski pytał co stoi na przeszkodzie, aby takie spotkanie z przedsiębiorcami 

zorganizować.  

Wójt odpowiedział, że trudno będzie ustalić termin spotkania, który będzie pasować wszystkim 

przedsiębiorcom. Dodał, że jako radny powiatowy uczestniczył w takim spotkaniu z 

przedsiębiorcami organizowanym przez Powiat i o mało co nie doszło tam do bójki, ponieważ 

wielu z tych przedsiębiorców stanowiło wzajemnie dla siebie konkurencję. Nie ma natomiast 

problemu ze spotkaniem się indywidualnie z każdym z przedsiębiorców, jeżeli przedsiębiorca 

jest takim spotkaniem zainteresowany. 

Zastępca Wójta Pan Sławomir Pietraszek podziękował za głos, za argumenty, których użyła 

była już radna Pani Anida Klimas na Komisji budżetu w sprawie podniesienia podatków. Dodał, 

że te argumenty były konkretne i powinny do radnych dotrzeć.  

Ad. 8. 

 W punkcie tym Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany  

i zamknął IX sesję Rady Gminy Secemin.  

Na tym protokół zakończono.  

    Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Kraszewska               /-/ mgr Dariusz Janus 

 

 

 


